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Daniel Daianu: Se impune o schimbare a regimului fiscal care sa fie mult mai

echitabila

România are un regim fiscal regresiv, în care cei cu venituri mai mici  proportional platesc mai mult, sustine

presedintele Consiliului Fiscal,  Daniel Daianu, mentionând ca se impune o schimbare a acestuia cu unul  mai

echitabil.

"Avem o problema de pilda la distributia veniturilor în România, este  clar, si avem si un regim fiscal care este

regresiv. As spune ca nu este  corect, ca este regresiv. Cei care au venituri mai mici proportional  platesc mai mult.

Deci se impune o schimbare a regimului fiscal care sa  fie mult mai echitabila. Şi am obtine si venituri mai mari.

Dilema  pentru politica economica este urmatoarea: daca ai avea o distributie a  veniturilor mai echitabila, având în

vedere ca propensiunea spre consum a  celor care au venituri mai mici este mai înalta, poti sa ai o crestere a 

consumului si orientat clar, din cauza faptului ca avem un proces de  alocare a resurselor destul de defectuos, vom

avea iar o crestere de  importuri. Adica ce vreau sa spun este ca nu se poate. Trebuie sa ai o  politica economica

rotunda pentru ca ai trade off, ai compromisuri cu  care te confrunti. Adica trebuie sa corectezi un regim fiscal care

este  inechitabil. Trebuie sa ai în vedere însa ca el poate sa conduca la un  accent mai mare pe consum care sa

stimuleze importurile. Ai o productie  insuficienta de tradables si trebuie prin urmare sa ai si câstiguri de  venituri

fiscale. Adica trebuie sa umbli la regimul fiscal, dar trebuie  sa ai si venituri fiscale mai mari", a spus joi Daniel

Daianu, la  conferinta "Economia si inflatia", din ciclul "România încotro?",  eveniment organizat de Oxygen

Events.

Economistul a declarat ca veniturile fiscale mai mari sunt necesare  fiindca nu se poate realiza consolidarea

bugetara numai prin reducerea  de cheltuieli.

El a spus ca este nevoie de reforme pentru a avea alocarea de resurse în  economie mai buna si care sa creasca

productia de bunuri exportabile si  care pot substitui importul (tradable). În acest context, Daianu a  afirmat ca un

rol îl are si cursul de schimb.

"Leul se pare ca, exista mai multe analize, se pare ca este  supraevaluat. Eu nu vreau sa cochetez acum cu tot felul

de cifre, ca nu  are rost, dar este supraevaluat în mod semnificativ, însa în mod nu  straniu, pentru ca exista

explicatii, noi avem o presiune catre  apreciere a leului pentru ca diferentialul de randament la hârtia  româneasca,

obligatiunile de stat, este foarte atractiva înca si exista  intrari de capital, de portofoliu, care împreuna cu fondurile

europene  exercita aceasta presiune. Dar nu este o situatie care sa dureze la  infinit", a mai declarat Daniel Daianu.
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